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SKOLE OG FRITIDSLIV 

 
 

MØDE I: Fælles Rådgivende Organ DATO: 30.5.2024 

MØDESTED: 211 KLOKKEN: 17.30-19.00 

EMNE:  SAGSNR.:17.01.08-P35-23-565991 

DELTAGERE: 
Mads Vinterby, Jannie Ertmann Jensen (SKO), 
Thor Dekov Bur (PIL), Per Trudslev (CSF), Tina 
Hovmand (TÅG), Dennis Winslow (NOR) 

 

AFBUD: 
Heidi Bjørn Søborg (NOR), Sara Nielsen (PIL), 
Jon Fritzbøger (SKE), Martin Lønborg (KOR), 
Jon Thøgersen (KAG), Michael Flies (LØJ) 

 

MØDENR.: 1 - 2024  
 
 
 

  
 

1. Godkendelse af dagsorden 
Meddeleser fra Mads Vinterby tilføjet. 

 
2. Meddeleser v. Udvalgsformand Mads Vinterby 

• Mads fortæller, at sidste møde blev aflyst pga. han var ude på Ungdomsringen og Per desværre 
var blevet syg.  

 
• Fritidsstrategi på tværs er under udarbejdelse.  
 
• Det fremgår af Ungeprofilen, at en stor del af eleverne går hjem efter skole og tilbringer mange 

timer på Tik Tok og andre sociale medier.  
Mads vil gerne have børnene væk fra skærmen og have aktiveret børnene på anden vis f.eks. 
via fritidsjob eller i sportsforeninger. 

 
• Orientering om skoleudviklingssamtaler. Der skal være en fast ramme til afholdelse af 

samtalerne da beslutningerne/fokusområderne fra samtalerne skal offentliggøres på skolernes 
hjemmeside. Envidere skal Børne- og Skoleudvalget orienteres.  

 
• Orientering fra Børne- og Skoleudvalgsmødet i marts 2024  

o Børne- og Skoleudvalget blev i februar 2024 orienteret om resultaterne fra 
brugertilfredsundersøgelsen på skole- og fritidsområdet, hvilket gav anledning til, at 
Skelgårdsskolen deltog på Børne- og Skoleudvalgsmødet i marts til en god og konstruktiv 
snak.  
De seneste trivselsmålinger ser efterhånden gode ud på Skelgårdsskolen og det lader til, 
at det efterhånden er lykkes at løfte trivslen.  
Derudover har Mads haft nogle opmærksomhedssnakke angående Kastrupgårdsskolen 
og Skottegårdsskolen.  
Generelt er forældrene glade for SFO’erne.  

 
• Orientering fra Børne- og Skoleudvalgsmødet i april 2024 

o Resultaterne fra Sundhedsprofilundersøgelsen har været forelagt.  
o Ferie- og Fridagsplan har været behandlet første gang og sendt i høring til 

skolebestyrelserne.  
o Prognose for det forventede antal børnehaveklasser i skoleåret 2025/26 og 

kommende år har været forlagt udvalget. Næste årgang er en stor årgang, der 
kommer flere klasser og højere klassekvotienter.  
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• Orientering fra Børne- og Skoleudvalgsmødet i maj 2024 
o Handleplaner angående den økonomiske sitution har været behandlet som et lukket 

punkt. Udgifterne er steget og særligt indenfor specialområdet. 
 
Spørgsmål fra Tårnbygårdsskolen i den forbindelse agnående, hvorvidt man kigger 
på fordelingen af ressourcer?   
Svar fra Mads og Per. 
Strategi angående stærke børnefællesskaber er oprrustet.  
Alle på skolerne har været igennem kursus om ”Autisme”.  
Der er oprettet særlig hold på Løjtegårdsskolen.  
På Ungdomsskolen er der heldagstilbud.  
Almen området skal kunne rumme flere børn som har udfordringer.  
I ny aftale om Folkeskolen skal der være plads til alle også dem som ikke vil den 
adkademiske vej.  
Der arbejdes hele tiden for specialområdet.   

 
 

3. Godkendelse af referat fra 30.11.2023 
Ingen bemærkninger.  

 
 
4. Meddelelser v. Centerchef Per Trudslev 

Angående anvendelse af Chromebook i skolen er der løsninger på vej herom. Det forventes, at 
deadline for løsning flyttes fra den oprindelige dato (1.juli 2024). Databehandleraftale skal være på 
plads inden.  
 
Skoleleder kan beslutte, at møder med utilfredse forældre afholdes et andet sted end på skolen 
f.eks på den lokale poltistation.  
 
Der er kommet en opdatering på Aula der gør, at man aktivt skal tage stilling til om en beked skal 
besvares til alle eller kun til afsender.  
 

 
 
5. Aftale om folkeskolens kvalitetsprogram – frihed og fordybelse v. Centerchef Per Trudslev 

Aftale om FKP.pptx Acrobat-dokument.
pdf  

De vedhæftede dokumenter er også tilføjet selve mailen ved udsendelse af referatet.  
 
 
Per orienterer om aftale om folkeskolens kvalitetsprogram.   
 
Der er 33 initiativer fordelt i tre områder:  

1. Frisættelse af folkeskolen og mere indflydelse til skolebestyrelserne  
2. Mere praktisk undervisning og valgfrihed til de ældeste elever (junior 

mesterlærer/erhvervsklasser bliver en realitet fra skoleår 2025/26, dog har Tårnby 
oprettelse af erhvervsklasser i høring til opstart allerede i skoleåret 2024/25) 

3. Ro og rammer – nødvendigt for nogle, godt for alle 
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Der er ti væsentlige initiativer fra ministereiet, der er bl.a. afsat en del midler til rigtige 
skolebøger. Derudover inveestering i faglokaler som vi i Tårnby godt kan tage imod. Vi har 
mange flotte lokaler men har også lokaler der kan bruge en en modernisering.  

 
Aktuelt ventes der på lovgivningen på baggrund af aftalen.  
Forberedelserne er så småt påbegyndt.  
Det er endnu ikke udmeldt hvem der får opgaven til, at føre aftale ud i livet. Det vides 
således ikke om det bliver skolebestyrelsen, Center for Skole og Fritidsliv eller  Børne- og 
Skoleudvalget/Kommunalbestyrelsen.  
 
Spørgsmål fra Tårnbygårdsskolen angående juniormesterlærer og hvor mange 
arbejdspladser der forventes, da succes kræver, at erhvervslivet er med?  
Svar fra Per: Der er samarbejde med Ungecentret og Jobcentret og sagsbehandlerne derfra 
der har kontakten til erhvervslivet.  
 
Nordregårdsskolen spørger om der afholdes kursus for skolebestyrelserne vedr. kvalitetsprogram for 
skolerne og skolebestyrelsernes rolle i den forbindelse? 
Svar fra Mads: Der afventes lovgivning i forhold til fordeling af ansvaret af aftalen mellem 
Skolebestyrelse, Center for Skole og Fritidsliv og Børne- og Skoleudvalget/Kommunalbestyrelsen. 
Det er dog intentionen, at Skolebestyrelserne skal klædes påi forhold til arbejdet med den nye aftale 
om folkeskolens kvalitetsprogram.  
 
 

6. Status på skolerne, skolebestyrelsesformændene orienterer 
 
• Korsvejens skole 

Deltog ikke.  
 

• Nordregårdsskolen  
Der har været skolebestyrelsesvalg. Der er valgt 5 ind. 2 er genvalt. Der er mange der stopper.  
 
Det går generelt godt på Nordregårdsskolen efter en periode med udskiftninger på ledelsessiden. 
De to konstitueret ledere har gjort det rigtig godt.  
Viceskoleleder virker til at være falde godt til.  
 
Der skal være fokus på skærmbrug, teknologi forståelse, reducere skræmforbruget. Fokus på 
skærmbrug skal sker i samarbejde med skole, elever, lærere, SFO, Klub og forældre skal kigge 
på det.  
 
Til næste skoleår er der desuden fokus på trivsel men først skal ny bestyrelse lige lande.  
 

• Løjtegårdsskolen 
Deltog ikke. 

 
• Pilegårdsskolen 

Det går grundlæggende meget godt.  
 
Der har været skolebestyrelsesvalg. Det forventes, at Sara fortsætter som forperson. Der er 
valgt masser af suppleanter.  
 
Til næste skoleår stopper Pilegårdsskolen med profillinjerne grundet trivsel.  
 
I det kommende skoleår vil der være fokus på forældre samarbejdet og den gode tone.   
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Forældrene ønsker mere taletid med lærerne da det kan være svært når de små klasser f.eks. 
ikke må afleveres i klassen.  
 
Pilegårdsskolen har været mobilfri i et år. Det har kostet lidt penge på mobilhoteller men det er 
gået godt og ikke været så slemt som frygtet. Pilegårdsskolen har udarbejdet mobilprincipper.  
 
Der er opsat højtalere på toiletterne der afspiller musik, dette gør at andre ikke kan høre når man 
er på toilettet.  

 
• Skelgårdsskolen 

Deltog ikke. 
 

• Tårnbygårdsskolen  
Der har lige været afholdt forældre café, afholdes årligt. Der var oplæg fra fysiotereapeut 
angående sundhed og overbelastning af nervesystemet for bedre trivsel.  
 
Tårnbygårdsskolen er inddraget i Projekt med Skolestyrken via Mary Fonden angående  
mobning på specialskoler da det nuværende materiale der er udarbejdet ikke er udviklet til 
specialskoler.   
 
Tårnbygårdsskolen står for tur for kunstadoption og i den forbindelse er det blevet besluttet, at 
der skal kunst på væggen ud på legepladsen.  
 
Eleverne synes ikke, at toiletterne er særlige pæne. Ca. 90 % af elverne er drenge. Derfor er der 
aktuelt i samarbejde med elevrådet kampagne om ”Ram fluen” på toiletterne. Kampagnen skal 
være med til, at holde WC’erne rene.  
 
Tårnbyårdsskolens to 9. klasser flyttede i dette skoleår på Multicentret. Der var bekymringer 
forbundet, mest på personalets vegne men det har været en stor succes.  
 
I år forlader 20 elever Tårnbygårdsskolen, det er en stor procentdel i forhold til sidste år, hvor det 
kun var 5 der forlod skolen.  
Den ene 9. klasse går til afgangseksamen.   
Næste skoleår er endnu ikke fyldt helt op af elever.   
 
Tina forlader skolebestyrelsen efter dette skoleår efter 10 år.  
Der har været valg til skolebestyrelsen, der er indtrådt et nyt medlem og to er gået ud. Der vil 
derfor kun være 4 medlemmer af skolebestyrelsen, hvorfor Tårnbygårdsskolen skal ud i et 
suppleringsvalg.  
Tina oplyser, at hun efterlader en skole i god trivsel.  
 

• Kastrupgårdsskolen 
Deltog ikke. 

 
• Skottegårdsskolen  

Der har været afholdt samtaler i forbindelse med ansættelse af ny viceskoleleder. 
 
Aktuelt arbejdes der med udarbejdelse af skolens nye mobilpolitik.  Der har bl.a.  været afholdt 
møde/oplæg for forældrene. Der har været spørgeskema udsendt til forældrene og elevrådet er 
inddraget. Der ses børn fra børnehaveklasse der allerede løber rundt med mobiltelefoner. Der er 
derfor behov for, at der kan tilbydes andre ting at lave på skolen både på inde- og udearealer.  
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Skottegårdsskolen synes det nogle gange kan være svært med inddragelse af elevrådet, da det 
tit er de ældre elever der deltager og ikke kan nå at følge et projekt til dørs før de går ud af 
skolen.  
 
Nyt legestativ er blevet indvidet den 30. maj 2024.  
 
Stadig udfordringer på toilettet, men pt. lagt lidt på hylden.  
 
Fokus næste år vil være på kommnikationen mellem skole og hjem efter ønsker fra forældrene.  
 

 
 

7. Eventuelt  
• Skottegårdsskolen oplyser, at der mangler skilte i forbindelse med start i skolen ved 

Skottegårdsskolen. Per kontakter Center for By, Miljø og Klima og undersøger dette nærmere.  
 
• Skolebestyrelsen er velkommen til, at henvise utilfredse forældre til Mads Vinterby.  
 
• Mads oplyser, at toiletterne på skolerne har været nævnt ved flere undersøgelser og derfor har 

Børne- og Skoleudvalget anmodet Center for Skole og Fritidsliv om, at undersøge antallet af 
toiletter på alle skolerne. Derudover oplyser Mads, at han bl.a. skal på besøg på 
Skelgårdsskolen og se deres toiletter.   
 

• Skolekunst - Adoptionsordningen 
Adoptionsordningen går på skift mellem kommunens skoler. Adoptionsordningen er en ordning, 
hvor en skole adopterer en kunstner til at udføre et projekt sammen med skolens elever. 
Den skole der har ordningen, sender en projektbeskrivelse ind til Skolekunstudvalget, som 
bevilger midlerne.  

 
Turnus for Adoptionsordningen 
2024 Tårnbygårdsskolen 
2024 Ungdomsskolen (byttet med Korsvejens Skole) 
2025 Kastrupgårdsskolen 
2026 Skottegårdsskolen 
2027 Løjtegårdsskole 
2028 Nordregårdsskolen 
2029 Skelgårdsskolen 
2030 Pilegårdsskolen 
2031 Ungdomsskolen 
2032 Tårnbygårdsskolen 
2033 Korsvejens Skole 
2034 Kastrupgårdsskolen 

 
_______________________________________________________________________________ 

 
Kommende møder 

 
30.5.2024 
26.9.2024 –  Ønske fra Mads, punkt ang. møderække i 2025 
28.11.2024 

 
 
 
 


